
Til energi-/skatteministeren og alle ordførerne på 
energiområdet.
Hejsa.
Vi har siden den 29-12-2009 haft vores Gaia-vindmølle 11Kw. Den producere ca. 25.000 kWh 
årligt.
Vi vil snarest udskifte gammelt stokerfyr med varmepumper (EL-varme). Vi har ca. 230 m2 bolig, 
forventer et forbrug på ca. 20.000 kWh årligt.
Men selv om vi altså producerer ca. 5.000 kWh mere end vi skal bruge, vil vi alligevel få el-regning 
på ca. 10.000 kr. netto, når køb og salg (efter skat) er regnet sammen. Da det af og til er 
vindstille. 
Der bliv i sommeren vedtaget en fuldstændig tåbelige grænse som kun gælder anlæg under 6 kW. 
Det er kun disse anlæg som må bruge EL – nettet som batteri. 
Det forekommer ikke rimeligt, at vi tvinges til at sælge 40-60% af produktionen til 0,6 kr./kWh 
(efter skat ca. 0,3 kr.) og samtidig købe 40-60% af vores forbrug til nu godt 2 kr./kWh.
Samtidig sælger Energinet.dk / HEF vores solgte kWh videre til andre forbrugere til godt 2 
kr./kWh, altså en fortjeneste på ca. 1,25 kr. pr. Kwh. uden at skulle gøre noget det er jo mig som 
har fortaget investeringen. Af denne fortjeneste ender en stor del direkte i statskassen i form af 
CO2-afgift, andre afgifter og moms.
Jeg håber energi-/skatteministeren og ordførerne på energiområdet, for øjnene op for at skabe en 
forståelse for, at grænsen på 6 kW er både fagligt ubegrundet og meget dårlig miljø beslutning. 
Dette er især når det gælder ejendomme i landzone, hvor det ikke er muligt at have en kollektiv 
varmeforsyning. Her har et 6 kW-anlæg er langt fra jo stort nok til at dække behovet. 
Vi har jo også lige set i FDM at der er MEGET Stort behov for fremstilling af miljø rigtig strøm, hvis 
vi som bor på landet skal kunne køre i ELBIL til vores arbejde.   
Hvis Danmark skal have en chance for at nå en reduktion i CO2-udledning på 20-30% i 2020, som 
vi har forpligtet os til, er det nødvendigt, at alle - også private - gør en aktiv indsats.
Og så hjælper det jo ikke, at staten fastsætter nogle regler, som rent faktisk gør grin med 
borgere, som af egen lomme investerer mange penge i energirigtige løsninger.
Staten må tilvejebringe rammevilkår, som tilskynder også private til at investere i energirigtige 
løsninger.
Der er 100.000-150.000 ejendomme i landzone, og hver eneste Gaia-mølle tager 17-20 ton CO2 
ud af regnskabet.
Staten har givet lov til nettoafregning for visse institutioner som f.eks. efterskoler, friskoler, 
højskoler etc.
Jeg ser ingen logik i, at dette ikke også skulle gælde for private.

Jeg ser frem til at grænsen at kunne bruge EL – nettet som ”batteri”, bliver hævet fra VE – anlæg 
på 6 Kw. til minimum 11 Kw. således at vores vindmøller kan komme med.     
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